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2024.gada 22.februārī          Nr.44 
 
Komitejas atklāta sēde sasaukta plkst. 10.30, Rīgas iela 2, Daugavpils    
Sēde atklāta plkst. 10.30. 

 
 

Sēdi vada: Jānis Belkovskis, izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētājs 
Sēdi protokolē: Rita Jankovska, Kancelejas Protokolu daļas vadītāja 
 
 
Sēdē piedalās: 

 komitejas locekļi: 
Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, Aleksandrs 
Sibircevs, Regīna Tamane  
 

 novada pašvaldības domes priekšsēdētāja 1.vietnieks Aivars Rasčevskis 
 

 novada pašvaldības domes deputāti: 
Reinis Līcis, Aleksejs Mackevičs  
 

 attālināti novada pašvaldības domes deputāts Deniss Sarafaņuks 
 

 novada pašvaldības Centrālās pārvaldes darbinieki:  
Kirils Ablecs, Pēteris Dzalbe, Olesja Ņikitina, Natālija Pēterāne, Andris Pļaskota, Janita 
Zarakovska 
 

 attālināti novada pašvaldības Centrālās pārvaldes darbinieki: 
Dainis Bitiņš, Kristaps Isoda, Evita Ivdra-Jankovska, Guntis Kaminskis, Ināra Natarova, 
Ērika Karņicka, Viktorija Kesareva, Janīna Kurme, Anna Lemešonoka, Milāna Loča, Juris 
Ostrovskis, Irēna Timšāne, Jānis Vanags 
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 attālināti pagastu pārvalžu vadītāji: 

Betija Ivanova, Arkādijs Karņickis, Visvaldis Ločs, Ingūna Novicka, Iveta Plone, Jānis 
Proms, Ēvalds Stašulāns, Benita Štrausa, Ināra Ūbele, Brigita Vasiļevska   
 

 attālināti Ilūkstes pilsētas pārvaldes vadītāja pienākumu izpildītāja Ruta Buldure 
 attālināti Nīcgales pirmsskolas izglītības iestādes “Sprīdītis” vadītāja Ingrīda 

Mickeviča 
 
 

DARBA KĀRTĪBA 
 

1. Augšdaugavas novada sporta skolas nolikums  

2. Par grozījumu Augšdaugavas novada pašvaldības domes 2021.gada 28.oktobra lēmumā 
Nr.211”Par Augšdaugavas novada pašvaldības pedagoģiski medicīniskās  
komisijas izveidošanu” 

3. Grozījumi Augšdaugavas novada pašvaldības domes  2021.gada 28.oktobra nolikumā 
Nr.65 ”Augšdaugavas novada pašvaldības pedagoģiski medicīniskās komisijas 
nolikums” 

4. Par Nīcgales pirmsskolas izglītības iestādes "Sprīdītis" pievienošanu Vaboles 
pamatskolai (noņemts no darba kārtības) 

5. Par Sventes vidusskolas programmu īstenošanas vietas “Medumi” likvidāciju 

 
 
Uzstājās: 
 

Jānis Belkovskis, komitejas priekšsēdētājs, piedāvā iekļaut komitejas sēdes darba 
kārtībā divus papildjautājumus, izskatīt tos kā komitejas sēdes darba kārtības pēdējos 
jautājumus un noņemt no komitejas sēdes darba kārtības ceturto jautājumu.  

 
Augšdaugavas novada pašvaldības domes izglītības, kultūras un sporta jautājumu 

komiteja, balsojot ar 7 balsīm par (Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, 
Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, Aleksandrs Sibircevs, Regīna Tamane), pret – nav, 
atturas – nav, nolemj:  

 
1. Iekļaut izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas sēdes darba kārtībā divus 

papildjautājumus un izskatīt tos kā komitejas sēdes darba kārtības pēdējos jautājumus:  
 

1. Nolikums par Augšdaugavas novada skolēnu vasaras 
nodarbinātības programmu 

Olesja Ņikitina –                   
Izglītības pārvaldes Jaunatnes 

lietu daļas vadītāja 

2. Par pašvaldības budžeta līdzekļu sadali Augšdaugavas 
novada pašvaldības izglītības iestādēm mācību līdzekļu 
un mācību literatūras iegādei 2024. gadā 

Janita Zarakovska - 
Izglītības pārvaldes vadītāja  
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 2. Noņemt no komitejas sēdes darba kārtības 4.jautājumu “Par Nīcgales pirmsskolas 
izglītības iestādes "Sprīdītis" pievienošanu Vaboles pamatskolai”. 
 
 

1. 
 

Augšdaugavas novada sporta skolas nolikums 
____________________________________________________________________ 

(Dzintars Pabērzs, Viktors Jasiņavičs, Aleksandrs Sibircevs, Jānis Belkovskis) 
  
 Augšdaugavas novada pašvaldības domes finanšu komiteja, balsojot ar 7 balsīm par 
(Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, 
Aleksandrs Sibircevs, Regīna Tamane), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 
 

1. Akceptēt un iesniegt novada pašvaldības domei izskatīšanai nolikuma projektu 
“Augšdaugavas novada sporta skolas nolikums”. 

2. Uzdot domes sēdē par doto jautājumu ziņot Jānim Belkovskim, izglītības, kultūras 
un sporta jautājumu komitejas priekšsēdētājam. 
 

2. 
 

Par grozījumu Augšdaugavas novada pašvaldības domes 2021.gada 28.oktobra lēmumā 
Nr.211 ”Par Augšdaugavas novada pašvaldības pedagoģiski medicīniskās  

komisijas izveidošanu” 
____________________________________________________________________ 

(Natālija Pēterāne, Jānis Belkovskis) 
  
 Augšdaugavas novada pašvaldības domes finanšu komiteja, balsojot ar 7 balsīm par 
(Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, 
Aleksandrs Sibircevs, Regīna Tamane), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 
 

1. Akceptēt un iesniegt novada pašvaldības domei izskatīšanai lēmuma projektu “Par 
grozījumu Augšdaugavas novada pašvaldības domes 2021.gada 28.oktobra lēmumā Nr.211 
”Par Augšdaugavas novada pašvaldības pedagoģiski medicīniskās komisijas izveidošanu””. 

2. Uzdot domes sēdē par doto jautājumu ziņot Jānim Belkovskim, izglītības, kultūras 
un sporta jautājumu komitejas priekšsēdētājam. 

 
3. 
 

Grozījumi Augšdaugavas novada pašvaldības domes 2021.gada 28.oktobra nolikumā Nr.65 
”Augšdaugavas novada pašvaldības pedagoģiski medicīniskās komisijas nolikums” 

____________________________________________________________________ 
(Natālija Pēterāne, Jānis Belkovskis) 

  
 Augšdaugavas novada pašvaldības domes finanšu komiteja, balsojot ar 7 balsīm par 
(Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, 
Aleksandrs Sibircevs, Regīna Tamane), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 
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1. Akceptēt un iesniegt novada pašvaldības domei izskatīšanai nolikuma projektu 
“Grozījumi Augšdaugavas novada pašvaldības domes 2021.gada 28.oktobra nolikumā 
Nr.65 ”Augšdaugavas novada pašvaldības pedagoģiski medicīniskās komisijas nolikums””. 

2. Uzdot domes sēdē par doto jautājumu ziņot Jānim Belkovskim, izglītības, kultūras 
un sporta jautājumu komitejas priekšsēdētājam. 

 
4. 
 

Par Sventes vidusskolas programmu īstenošanas vietas “Medumi” likvidāciju 
____________________________________________________________________ 
(Janita Zarakovska, Gunta Semjonova, Viktors Jasiņavičs, Pēteris Dzalbe, Aleksandrs 

Sibircevs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Jānis Belkovskis) 
  
 Augšdaugavas novada pašvaldības domes finanšu komiteja, balsojot ar 7 balsīm par 
(Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, 
Aleksandrs Sibircevs, Regīna Tamane), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 
 

1. Akceptēt un iesniegt novada pašvaldības domei izskatīšanai lēmuma projektu “Par 
Sventes vidusskolas programmu īstenošanas vietas “Medumi” likvidāciju”. 

2. Uzdot domes sēdē par doto jautājumu ziņot Jānim Belkovskim, izglītības, kultūras 
un sporta jautājumu komitejas priekšsēdētājam. 
 

5. 
 

Nolikums par Augšdaugavas novada skolēnu vasaras nodarbinātības programmu 
____________________________________________________________________ 
(Oļesja Ņikitina, Viktors Jasiņavičs, Pēteris Dzalbe, Reinis Līcis, Jānis Belkovskis) 

  
Uzstājās:  
 

Viktors Jasiņavičs, deputāts, piedāvā papildināt nolikumu ar to, ka darba devējs pēc 
vasaras programmas realizēšanas iesniedz skolēna darba izvērtēšanas anketu. 

 
Reinis Līcis, komitejas loceklis, lūdz papildināt nolikumu ar to, ka skolēnu 

pieteikumu atlasē kā prioritāte ir daudzbērnu ģimeņu bērniem. 
 
 Augšdaugavas novada pašvaldības domes finanšu komiteja, balsojot ar 7 balsīm par 
(Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, 
Aleksandrs Sibircevs, Regīna Tamane), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 
 

1. Akceptēt un iesniegt novada pašvaldības domei izskatīšanai nolikuma projektu 
“Nolikums par Augšdaugavas novada skolēnu vasaras nodarbinātības programmu”, 
papildinot nolikumu ar to, ka darba devējs pēc vasaras programmas realizēšanas iesniedz 
skolēna darba izvērtēšanas anketu un ka skolēnu pieteikumu atlasē kā prioritāte ir 
daudzbērnu ģimeņu bērniem. 

2. Uzdot domes sēdē par doto jautājumu ziņot Jānim Belkovskim, izglītības, kultūras 
un sporta jautājumu komitejas priekšsēdētājam. 
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6. 
 

Par pašvaldības budžeta līdzekļu sadali Augšdaugavas novada pašvaldības izglītības 
iestādēm mācību līdzekļu un mācību literatūras iegādei 2024.gadā 

____________________________________________________________________ 
(Janita Zarakovska, Dainis Millers, Aleksandrs Sibircevs, Jānis Belkovskis) 

  
 Augšdaugavas novada pašvaldības domes finanšu komiteja, balsojot ar 7 balsīm par 
(Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Dainis Millers, Dzintars Pabērzs, Gunta Semjonova, 
Aleksandrs Sibircevs, Regīna Tamane), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 
 

1. Akceptēt un iesniegt novada pašvaldības domei izskatīšanai lēmuma projektu “Par 
pašvaldības budžeta līdzekļu sadali Augšdaugavas novada pašvaldības izglītības iestādēm 
mācību līdzekļu un mācību literatūras iegādei 2024.gadā”. 

2. Uzdot domes sēdē par doto jautājumu ziņot Jānim Belkovskim, izglītības, kultūras 
un sporta jautājumu komitejas priekšsēdētājam. 
 
 
Uzstājās:  
 

Jānis Belkovskis, komitejas priekšsēdētājs, - šodien viens no svarīgākajiem 
jautājumiem ir pedagogu darba samaksas modeļa "Programma skolā" ieviešana novada 
izglītības iestādēs. Noteicošais kritērijs skolu tīkla veidošanā būs skolēnu skaits. To paredz 
Izglītības un zinātnes ministrijas informatīvais ziņojums "Kompleksi risinājumi 
augstvērtīgai izglītības nodrošināšanai vispārējā pamata un vidējā izglītībā" valdības sēdē 
2023.gada novembrī. Minimālo izglītojamo skaitu klašu grupā noteiks, ievērojot optimālās 
klases pieeju jeb skolēnu skaitu klasē atkarībā no izglītības iestādes atrašanās vietas, četras 
klašu grupas un izglītības iestādes atrašanās vietu. Līdz ar to visas izglītības iestādes 
sadalītas astoņās grupās. Vislabākie noteikumi ir astotajai grupai, kura saistīta ar pierobežu, 
kurā kritērijus noteiks novada pašvaldība un optimālais skolēnu skaits pamatskolas klasēs 
varētu būt 5-7. Vidusskolas posmā diemžēl obligāti jābūt 60 izglītojamie. Astotajā grupā 
neietilpst Kalupes pamatskola, Vaboles vidusskola, Raiņa Ilūkstes vidusskola Bebrenes 
vispārizglītojošā un profesionālā vidusskola. Šajās skolās posmos 1.-3. klase, 4.-6. klase un 
7.-9. klases jābūt 30 izglītojamie. Līdz ar to Izglītības un zinātnes ministrija pilnā apmērā 
var nefinansēt pedagogu algas atsevišķās pamatskolas klašu grupās Kalupes pamatskolā, 
Bebrenes vispārizglītojošā un profesionālā vidusskolā. Uztrauc arī vidusskolas posmi. Šeit 
valsts nefinansēs vispār pedagogu algas, ja neizpildās kritērijs 60 izglītojamie. Tās varētu 
būt Špoģu vidusskola, Salienas vidusskola, Zemgales vidusskola. Nav skaidrs vai, kāda no 
šīm skolām varēs kvalificēties kā pieejamības vidusskola.  

Ja izglītības iestāde neizpildīs kvantitatīvos kritērijus, ņemot vērā noteikto 
pieļaujamo atkāpi, un tā nebūs noteikta kā izņēmums, par izglītības programmu īstenošanu 
1.-9.klašu posmā valsts budžeta finansējums tiks piešķirts proporcionāli faktiskajam 
izglītojamo skaitam pret noteikto optimālo skaitu klašu grupā, pārējo finansējuma daļu 
pašvaldībai finansējot no sava budžeta. Savukārt par programmu īstenošanu 10.-12.klašu 
posmā valsts finansējums tiks piešķirts tikai par tām programmām, kuras atbilst 
noteiktajiem optimālā izglītojamo skaita kritērijiem, ievērojot noteikto pieļaujamo novirzi, 
paredz Izglītības un zinātnes ministrijas  iecere par jauno pedagogu darba samaksas modeli 
"Programma skolā", vai pašvaldībai vajadzēs finansēt visu programmu no sava budžeta. Vēl 
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viens aktuāls jautājums ir skolu struktūrvienības Silenē, Subatē, Medumos, jo saliekot gan 
skolas, gan struktūrvienības attiecīgās klases izglītojamos veidojas tikai mazā klase, kura 
nedalās un nofinansēt nebūs iespējams. Līdz ar to izglītojamie no struktūrvienības būs 
jāpārvieto uz bāzes skolu. Jau šodien problēmas pārvadājot bērnus : ceļi slikti, autobusi veci 
un lūzt. Mums pirmām kārtām jānodrošina bērnu drošība.  Tāpēc pašvaldībai nopietni būtu 
jāapsver visi ieguldījumi, kurus vajadzēs, ja veiksim šo reformu. Līdzekļi būtu jāprasa 
valdībai, jo diez vai mēs spēsim finansēt pedagogu algas vai atrast līdzekļus ceļiem un 
autobusiem. Tā kā valdība piedāvā pārejas periodu šai reformai un nekādi normatīvie akti 
par pedagogu darba samaksas modeļa "Programma skolā" ieviešanu nav pieņemti ir svarīgi 
apsvērt un vismaz gadu darboties modelī izglītojamais pašvaldībā. Tāds lēmums deputātiem 
būtu jāpieņem sadarbojoties ar izglītības iestāžu vadītājiem martā – aprīlī. 
 
 
 

Sēdes slēgta plkst. 11.20. 
 
 
 

Augšdaugavas novada pašvaldības  
domes izglītības, kultūras un sporta komitejas  
priekšsēdētājs   Jānis Belkovskis   
 
 
Kancelejas Protokolu daļas 
vadītāja        Rita Jankovska 


